
Nousiaisten Kunta    PÖYTÄKIRJA 

Nuorisovaltuuston kokous 8/2023 

Aika: 20.09.2023 klo 15.08-17.02 

Paikka: Kunnantalon kahvihuone 

Kutsutut: 

Aada Elfving x 

Jami Lehtimäki  

Johanna Leino x 

Onni Lehto x 

Kia Korpelainen x 

Krista Nummila x 

Kylli Rantasalo x 

Sini Nielikäinen x 

Henna Isotalo, nuorisotyön koordinaattori x 

Petra Einiö, hallintojohtaja x 

Pasi Isokangas, sivistysjohtaja x 

Erika Mäkeläinen x 

Matti Anttila x 

 

§104 Kokouksen avaus, laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Kokous avattu klo 15.08, todettu lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

§105 Esityslistan hyväksyminen 

Päätösehdotus: Hyväksytään esityslista. 

Päätös: Esityslista hyväksyttiin. 

 

§106 Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta 

Päätösehdotus: Valitaan pöytäkirjantarkastajat ja äänienlaskijat. 

Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi ja ääntenlaskijoiksi valittiin Krista Nummila ja Sini Nielikäinen. 

 

 



§107 Nuorisovaltuuston toimintasuunnitelman 2023 

Nuorisovaltuustolle valmistellaan toimintasuunnitelma vuosittain.  

Alustava suunnitelma vuodelle 2023: 

- Kuntapäättäjien keskustelupaneeli syksy 

- Kirppis 

- Nuorten liikennekäyttäytyminen II Sometiimi miettii ideoita postauksia varten. 

- kunnan viihtyvyys 

- harrastustoimintaa toisen asteen opiskelijoille 

- pyörätie liittymästä nuortenpaikan kohdalle, Maskuntielle 

 

Päätösehdotus: Päivitetään toimintasuunnitelmaa vuodelle 2023 

Päätös: Lisätään eduskuntavierailu toimintasuunnitelmaan.  

 

§108 Varsin Hyvä ry 

Varsin Hyvä ry:ltä on haettavissa Nuoriso Leader hankerahaa 100- 500 euron hankkeille, joiden 

teemana on yhdessä tekeminen. Lisätietoja https://www.varsinhyva.fi/nuoriso-leader/hankkeisiin/ 

Hakijana voi toimia vähintään kolmen 12-25 vuotiaan ryhmä, alueella toimiva yhdistys tai 

nuorisotoimi. 

Nuorten hanke kannustaa nuoria yhdessä tekemiseen ja vapaa-ajan toiminnan järjestämiseen. Tukea 

voi saada esimerkiksi erilaisten tapahtumien järjestämiseen, kurssitoimintaan sekä paljoon 

muuhunkin. 

Edellisissä kokouksissa suunniteltiin hygieniapassi kurssin järjestämistä ensi talvena, lukiolaisille luennoitsija 

kertomaan itsenäistymiseen liittyvistä asioista (laskut, lainat, hakemukset, Kelan käyttö yms.)  . 

Päätösehdotus: Mietitään hankerahaa tarvitsevia hankkeita ja sovitaan hygieniapassikurssin 

järjestämisestä. Mietitään myös, miten voisimme toteuttaa lukiolle luennoitsijan. 

Päätös: Matti Järveläinen puhumaan muistamis-tekniikoista sekä itsenäistymiseen liittyvää infopakettia 

toisen asteen opiskelijoille. Sini ja Kia selvittää luennoitsijaa lukiolaisille järjestettävistä luennoista. Sini 

selvittää myös hygieniapassi kurssin järjestämistä. 

 

§109 Nousiaisten tapahtuma-mainonnan parantaminen. 

Aiemmin kokouksissa on noussut huoli siitä, etteivät varsinkaan nuoret tiedä Nousiaisten alueella 

järjestettävistä eri tapahtumista. 

Viime kokouksessa päätettiin: 



Tehdään aloite kunnassa järjestettävien tapahtumien ja toimintojen paremmasta tiedottamisesta. 

Tapahtumista ja toiminnasta voisi tiedottaa keskitetysti esimerkiksi jostain yhteisestä mainostus 

kanavasta/kalenterista mihin kunnassa toimivat yhdistykset, järjestöt sekä kunta pystyisi lisäämään omien 

tapahtumien aikatauluja ja mainoksia. Kia, Sini ja Onni kirjoittavat aloitteen, kummivaltuutetut vie sen 

valtuustoaloitteena kunnanvaltuustoon.  

Päätösehdotus: Käymme läpi valmiin ehdotuksen. 

Päätös: Käytiin läpi valmis ehdotus ja päätettiin sen edelleen lähettämisestä. 

 

§110 Syksyn keskustelupaneelin järjestäminen 

Viime kokouksessa päätimme keskustelupaneelin pidettäväksi marraskuussa. 

Päätösehdotus: Suunnitellaan paneelia ja mietitään esim. mahdollisia kysymyksiä. 

Päätös: Erika Mäkeläinen saapui kokoukseen klo. 15.32 

Sini ja Kia kysyvät tilaisuuden järjestämisen mahdollisuutta Anett Blomilta. Krista ja Kylli kysyvät samaa 

Tuomas Einiöltä. Tilaisuus järjestetään lukion kakkosille ja yläkoulun yseille. Jos mahdollista tilaisuus 

striimataan myös muille luokille. Alustavasti yritetään järjestää viikoille 46-47. 

 

§111 Nuorisovaltuuston valtuustoaloiteoikeus 

Viime kokouksessa olemme päättäneet, että Pasi ehdottaa nuorisovaltuuston valtuustoaloiteoikeutta 

seuraavassa hallintosääntöpalaverissa. 

Päätösehdotus: Onko palaveri pidetty? Miten kävi? 

Päätös: Saatettiin tiedoksi. Asia on menossa syksyn aikana kunnan hallintosäännön päivityksen yhteydessä 

kunnanhallituksen kautta valtuuston päätettäväksi.  

 

§112 Terveiset valtuustosta, lautakunnista ja työryhmistä 

Päätösehdotus: Saatetaan tiedoksi. 

Päätös: Saatettiin tiedoksi.  

 

§113 Muut asiat 

13.11. kunnanvaltuuston kokous johon nuorisovaltuuston jäsenet voisi osallistua seuraamaan kokousta. 

Käytiin läpi Nuorten Paikan pyörätie-aloite ja päätettiin sen lähettämisestä eteenpäin. 

Matti Anttila saapui kokoukseen 16.16 

- 24h S-market  

- Muut jäsenet pääsisivät kokeilemaan puheenjohtajuutta, valitaan ensi kokouksessa toinen 

varapuheenjohtaja 

- Lisää maustevaihtoehtoja kouluruualle  



- Toiveruokaviikko 

- Koululaisille laatikko johon saa esittää toiveita kouluruualle  

o Sini kirjoittaa Virpille viestin ideoista  

- Mietitään kenen kansanedustajan vierailulle mennään eduskuntaan 

 

§114 Seuraava kokous 

25.10. klo 15.00 kunnanvirastolla. 

Kylli, Petra ja Pasi poistuivat 16.59. 

 

§115 Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin klo 17.02. 

 

 

Kia Korpelainen                                                                                  Kylli Rantasalo 

Puheenjohtaja                                                                                    Sihteeri 

 

 

 

Krista Nummila                                                                                Sini Nielikäinen 

Pöytäkirjantarkastaja                                                                      Pöytäkirjantarkastaja 

 


